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Folketingets Miljøudvalg har i brev af 16.04.2012 stillet følgende spørgsmål nr. 229
(Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen

Spørgsmål 229:

”Hvad vil ministeren gøre for snarest at få stoppet svineindustriens udledning af kobber 
med gyllen?”

Svar:
Kobber tilsættes foder som et fodertilsætningsstof, og er som sådan reguleret ved 
Europaparlamentets og Rådets Forordning (EF) nr. 1831/2003 af 22. september 2003 om 
fodertilsætningsstoffer. Forordningen fastlægger bl.a. nærmere bestemmelser for de 
enkelte stoffer og aktuelt også grænser for, hvor højt indholdet af stofferne må være i 
foderet. Det er en forudsætning, at EU-godkendte fodertilsætningsstoffer ikke har 
negative effekter på dyrs og mennesker sundhed eller er skadeligt for miljøet. Der er tale 
om harmoniseret EU-lovgivning.

Godkendelsen af kobber står foran en revurdering. I den sammenhæng er det afgørende,
at der i revurderingen inddrages viden om kobbers effekt på miljøet, men at der også 
tages hensyn til at dyrenes behov for kobbertilførsel opfyldes, så dyresundhed og 
dyrevelfærd ikke kompromitteres.

Jeg vil i forbindelse med revurderingen arbejde for, at mængden af kobber, der må 
tilsættes foder, minimeres – dog med behørig hensyntagen til dyresundhed og 
dyrevelfærd. Det skal endvidere sikres, at en eventuel reduktion af indholdet af kobber i 
foder ikke fører til et øget uhensigtsmæssigt forbrug af antibiotika.
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